
Conclusies van de Coördinatie Commissie voor Europese 
Integratie- en Associatieproblemen d.d. 26 november 1980 

1. Voorbereiding Europese Raad van 1 en 2 december 

2. Voorbereiding van de Transportraad van 4 december 

3. Diversen 
- Nota EG-Ontwikkelingssamenwerking 

De aandacht van de REZ wordt gevestigd op agendapunt 1, 
Voorbereiding Europese Raad, en in het bijzonder op de 
onderlijnde vraagstukken op blz. 3 welke de REZ ter beslissing 
worden voorgelegd. Ook wordt de aandacht nog gevestigd 
op agendapunt 3 Diversen (blz. 8). Voor het overige zou de REZ akkoord 
kunnen gaan met de hiergenoemde overwegingen en conclusies. 
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1. Voorbereiding Europese Raad van 1/2 december a.s. 

De Algemene Raad kwam tijdens zijn zitting van 25 november 
• (1) bijgevoegd tentatief werkprogramma overeen. 

Aan de hand daarvan besprak de Coördinatie Commissie enige 
punten van organisatie m.b.t. het dossier voor de Minister 
President alsmede enige beleidsmatige aspecten. 
Voor wat betreft de organisatie van het dossier was inmiddels 
vernomen dat ook de boterexport van Nieuw-Zeeland waar
schijnlijk zal worden besproken op initiatief van het V.K. 
alsook de zgn. oliefaciliteit waarover van Duitse zijde 
besluitvorming door de Europese Raad zal worden nagestreefd. 

Als algemene instructie voor het dossier besloot 
de Coördinatie Commissie dat ten behoeve van de 
Minister President een doorlopende interventie zou 
worden opgesteld waarin alle economische onderwerpen 
zouden worden opgenomen. Nader ambtelijk overleg aan-
gaande de bijdragen voor die interventie zou alsmav 
plaatsvinden. 
Voor wat betreft het agendapunt economische-sociale 
situatie werd geopperd dat Nederland een geintegreer 
de benadering zou bepleiten waarin de werkgelegen
heid problematiek het nodige accent zou krijgen. 
Daartoe zou een gecombineerde Raadszitting van 
de Ministers van Economische Zaken, Sociale Zaken 
en van Financiën voorgesteld kunnen worden. 
Aldus zou vanuit diverse verantwoordelijkheden 
deze problematiek kunnen worden aangevat. 
Het Ministerie van Sociale Zaken ondersteunde deze 
suggestie zowel voor wat betreft de gedachte van een 
geïntegreerde benadering, als voor wat betreft 
het idee van een gecombineerde vergadering. 
Zijdens Ecomomische Zaken en Financiën bestond 
hierover enige twijfel: gevreesd werd dat een 
dergelijke grote vergadering te veel verwachtingen 
zou wekken. Opgemerkt werd dat de ontbrekende 
politieke wil niet ineens kan worden opgewekt 
door gebruik te maken van het eenvoudiger vergader-
technisch middel van gecombineerde zittingen. 
Bovendien, zo werd van die zijde gesteld, dient 
de gecoördineerde benadering in de hoofdsteden 
te worden verzorgd en niet middels een gecombineer
de vergadering te Brussel. 



De vergadering besloot de suggestie van genoemde 
gecombineerde Raadsvergadering "voor te leggen 
aan de REZ 

De vergadering meende overigens dat indien deze 
weg zou worden opgegaan, nauw diende te worden 
samengewerkt met de Commissie die immers de 
voorstellen zal moeten doen waarover de gecombi
neerde Raad zich zal moeten buigen. 
Een tweede suggestie betrof het weder aan de orde stel
len van de oprichting van een Bureau van de 
Gemeenschap voor Economisch onderzoek. De Com
missievoorstellen terzake van enige jaren geleden 
mochten onvoldoende steun in Raadskader ontvangen. 
Van Nederlandse zijde werd toen- en ook thans nog -
gemeend dat de EG Commissie zelve niet goed in
staat is tot het in een objectieve sfeer verrichten 
van bedoeld onderzoek. In het Raadsbesluit 
tot oprichting van een dergelijk bureau dienen 
uiteraard waarborgen te zijn vervat dat het Bureau 
een wezenlijke functie zou kunnen vervullen. De 
ernst van de econonische toestand en de noodzaak tot verder
gaande samenwerking in de Gemeenschap lijken de opportuniteit 
van een oprichting van een dergelijk Bureau te hebben 
versterkt. 
Van de zijde van het Ministerie van Economische 
Zaken bestonden aarzelingen m.b.t. een dergelijk 
initiatief,omdat een doublure met de diensten 
van de EG Commissie werd gevreesd, terwijl zijdens 
Financiën werd gemeend dat onvoldoende duidelijk 
was of de kosten de bijdrage die zo'n instituut 
aan de Gemeenschapsactiviteiten zou kunnen leve
ren, rechtvaardigen. 
Besloten werd ook de vraag of van Nederlandse zijde 
het oprichten van een Bureau voor 
Economisch Onderzoek dient te worden gepousseerd aan : 

de REZ ter beslissing voor te leggen. t 
M.b.t. net onderwerp Handelspolitiek meende de 
Coördinatie Commissie dat dit onderwerp beter 
in de brede context van de industriële en econo
mische situatie kon worden behandeld. Hieronder 
zouden ook aandacht besteed moeten worden aan de 
relaties met Japan en de Verenigde Staten. Van Neder
landse zijde zou ermede akkoord kunnen worden ge
gaan dat over die relaties in het communiqé con
clusies werden opgenomen. De conclusies zouden 
v.w.b. de V.S. niet beperkt dienen te blijven 
tot de problematiek van de invoer van kunstvezels 
in de EG, doch een bredere strekking dienen te 
hebben. M.b.t. de verhouding tot Japan zou van 
Nederlandse zijde benadrukt dienen te worden 



de noodzaak om zich als Gemeenschap tegenover 
dat land op te stellen. Gesteld zal dienen te 
worden dat de problemen m.b.t. de uitvoer naar dat 
land niet alleen industrieproducten maar ook 
landbouwproducten betreffen. 

Wat betreft het onderwerp Energie zou de REZ 
eerst Minister van Aardenne kunnen verzoeken 
verslag te doen van de zitting van de Energieraad 
van 27 november. 
Aan de hand daarvan zou beoordeeld moeten worden 
wat terzake tijdens de Europese Raad door 
Nederland dient te worden ingebracht. Hierbij 
wordt in het bijzonder gedacht aan hethuidige 
streven om de spanningen op de oliemarkt te voor
komen door een adequaat voorraden beleid (door 
oliemaatschappijen) en voorkoming van aankopen 
van olie tegen te hoge prijzen. 
In de interventie voor de Minister President 
zal overigens een enkele woord worden opgenomen 
aangaande het belang van de Gemeenschapsactivitei
ten op energiebeleid. De Coördinatie Commissie 
voorzag, onder voorbehoud van de resultaten van de discussie 

inde Energieraad, op dit moment geen impuls-functie 
voor de Europese Raad op dit gebied. 

Voor wat betreft het Europees Monetair Systeem 
meende dë Coördinatie Commissie dat van Neder
landse zijde kon worden meegewerkt aan de ver
lenging van dat Systeem. 
Voor wat betreft 

de oprichting van het Europees Mone
tair Fonds zou Nederland kunnen medewerken 
aan een opschorting tot maart 1983. 

Hierbij ware dan voor te stellen- of te onder
steunen - een studieopdracht aan de EG Raad met 
betrekking tot institutionele aspecten (zie ook 
conclusies van de Coördinatie Commissie van 
11 november). Bovendien kan, indien dit van 
andere zijde wordt gewenst, ingestemd worden met 
een studie aangaande de rol van de Europese Reken 
Eenheid. Teneinde deze zaak te stimuleren 

zou hierbij dienen te worden verzocht om een 
interim-rapport over deze studie(s) aan de Euro
pese Raad in maart 1982. 
Nederland is voorts geen voorstander ervan dat 
de Europese Raad de besluitvorming overneemt 
van de EcoFinRaad aangaande de thans aldaar aan 
de orde zijnde leningsfaciliteit (de oliefacili
teit) . Indien door toedoen van de BRD dit niette
min zou geschieden dan zou van Nederlandse 
zijde opgetreden dienen te worden conform de ter
zake op 14 oktober j.1. door de Coördinatie Com
missie geformuleerde conclusies goedgekeurd door 
de Ministerraad op 17 oktober. 



V.w.b. het industriebeleid nam de Coördinatie 
Commissie kennis van het inmiddels 
verschenen Commissiedocument inzake de industriële 
innovatie. 
Zij was van mening dat op het terrein 
van het industriebeleid voor Nederland de belang
rijkste vraag ligt bij de verhouding tussen het 
mededingingsbeleid van de Commissie en het in 
ontwikkeling zijnde industriebeleid van de Gemeen
schap. Een grotere coherentie van dat industrie
beleid met het mededingingsbeleid zou tot stand 
gebracht dienen te worden. m 

Inzake de Noord-Zuid Dialoog, en met name de NRGN, 
was de Coördinatie Commissie van gevoelen dat het 
de Gemeenschap zou passen, juist gezien de impasse 
in de onderhandelingen over de start daarvan 
en het huidige stilzwijzen van de V.S., op het 
niveau van de Europese Raad een signaal te geven 
dat de NRGN wel degelijk nog in de belangstelling 
van de Gemeenschap staat. 
Over het Commissiedocument was de mening dat daarin 
de Noord-Zuid Dialoog van uit een te"beperkte gezichts 
hoek - zekerheid en voorspelbaarheid - wordt 
beschouwd. 



Institutionele vraagstukken 
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Opgemerkt werd dat de Europese Raad in ieder geval de 
nodige aandacht zal moeten schenken aan de aanbevelingen 
van het Comité van Wijzen die de Europese Raad zelf 
betreffen. In een door het Ministerie van Buitenlandse 
Zaken opgestelde ontwerp-tekst voor het Comuniqué van de 
Europese Raad inzake dit onderwerp wordt ingegaan op de 
voorstellen van de Wijzen betreffende de Europese Raad 

en op de betrekkingen tussen de Raad van Ministers 
en het Europees Parlement in het algemeen. Het is gebleken 
dat het Voorzitterschap belangstelling heeft voor een 
Nederlands concept. 

De Coördinatie Commissie was van mening dat 
inderdaad van Nederlandse zijde bevorderd moet 
worden dat de Europese Raad de aanbevelingen 

___yan het Comité van Wijzeii, voor zover die hem
zelf aangaan, bespreekt en daarover ook conclusies 
formuleert voor het communiqué. Hierbij komt in 
de eerste plaats in aanmerking de in het rapport 
behandelde vraagstukken inzake de Europese Raad 
zelve. 

Het is nog onzeker of dit onderwerp aan de orde komt. 
Overigens valt niet uit te sluiten dat in dit kader het op 
30 mei 1980 aancfe Commissie verstrekte mandaat inzake de 
begrotingsproblematiek van de Gemeenschappen nog wel 
ter sprake worden gebracht. 

De Coördinatie Commissie meende dat zonodig van 
Nederlandse zijde geen bezwaar hoeft te worden 
gemaakt tegen een verwijzing naar het mandaat vai 
mei 1980. Hierbij zou dan tevens opgemerkt kunnen 
worden dat reeds bij de landbouwprijsvoorstellen, 
de voorbereiding van de begroting voor 1982 en 
het prioriteitendebat in april 1981, het herstruc-
tureringsvraagstuk betrokken dient te worden. 

Opgemerkt werd dat het dossier voor de Europese Raad een 
aantekening over dit onderwerp moet bevatten. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dienovereen 
komstig. 



Diversen 

Nieuw-Zeelandse_boter 

In de Algemene Raad van 25 november is geen overeenstemming 
bereikt kunnen worden over de aan Nieuw-Zeeland inzake 
zijn boterexporten naar de Gemeenschap voor de jaren 
1981 en volgende aan te bieden regeling. Hoewel de 
Algemene Raad besloot deze zaak door te verwijzen naar de 
Landbouwraad, dient:er rekening mee.gehouden te worden 
dat het VK deze zaak in de Europese Raad op zal willen brengen. 

De Coördinatie Commissie concludeerde dat het 
dossier voor de Europese Raad een aantekening moet 
bevatten, waarin het Nederlandse standpunt en 
de hoofdlijnen van de tot dusverre in dit dossier 
gevoerde discussies zijn opgenomen. De 
Coördinatie Commissie zag geen aanleiding voor 
een nadere inhoudelijke standpuntbepaling inzake 
dit onderwerp. 

Voorbereiding van de Transportraad van 4 december 
2.1 ontwerprichtlijn inzake samenwerking en bijstand van 

de Lid-Staten op het gebied van onderzoek naar oorzaken 
luchtvaartongevallen. 

2.2 ontwerprichtlijn havanstaatcontrole 
2.3 Europees rijbewijs 
2.4 Zevende rapport toepassing sociale verordening wegver

voer 
2.5 Communautair contingent. Wijzigingen t.b.v. Griekenland. 
2.6 steun infra-structurele projecten met communautair 

belang 
2.7 tarieven internationaal goederenspoorvervoer 
2.8 Commissie-mandaat onderhandelingen derde landen over 

gecombineerd vervoer 
2.9 diversen: 

a. Commissie-verklaring prioriteitenprogramma 1980-1983 
b. Commissie-verklaring spoorwegmemorandum 
c. BRD-verklaring vrije vlag (zeescheepvaart) 
d. BRD-verklaring geluidshinder railverkeer 



De agendapunten werden besproken aan de hand van een door 
het Ministerie van Verkeer en Waterstaat opgestelde nota 

' .... M Het Ministerie 
van Financien verzocht om inzake agendapunt 2.6 (infra
structurele projecten) bij gelegenheid nader interdepartemen
taal overleg te voeren, aangezien dit onderwerp behalve 
infra-structurele ook andere aspecten vertoont. 

De Coördinatie Commissie keurde de overwegingen en 
conclusies, zoals vervat in de nota van het 

(4) 
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Ministerie van Verkeer en Waterstaat, goed en be-
sloot deze aan haar conclusies_te hechten. 

Voorts werd bij de conclusie ad 
agendapunt 2.1 (onderzoek oorzaken luchtvaartonge
vallen) nog eens onderstreept dat de Nederlandse 
instemming met de ontwerp-richtli jn medé gebaseerd is 
op het niet-verplichtend karakter van de te maken 
afspraken. 

Tenslotte meende de Coördinatie Commissie dat inzake 
agendapunt 2.6 (infra-structurele projecten), voor 
zover dit andere dan de strikt inf ra-structurele 
aspecten betreft, bij gelegenheid een interdeparte
mentaal overleg kan worden georganiseerd. 

3. Diversen 

Van de zijde van het Ministerie van Buitenlandse Zaken 
werd opgemerkt dat thans t.a.v. de laatste nog uitstaande 
kwestie (de toevoeging - in hoofdtuk V - van een passage 
over de eventuele deelname door de Ministers van 
Ontwikkelingssamenwerking aan vergaderingen van de Algemene 
Raad) tussen de betrokken departementen overeenstemming 
is bereikt en wel in bevestigende zin. De Nota kan nu naar de Kamer 
vorden verzonden. 

De Coördinatie Commissie nam kennis van de vermelde 
ontwikkeling en achtte het nuttig de Minister
raad op de thans definitief bereikte overeenstem
ming attent te maken. 

DGES, 26 november 1980 


